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Het Bestuur  
Per eind 2020 bestond het Regiobestuur uit 9 personen t.w.: 

A. Hoekstra     Voorzitter/Ledenraadslid 
R. van Gelder    Vice-voorzitter/ Penningmeester          
K. Witvliet     Secretaris 
D. Dessing    Manager Wedstrijdzaken 
A. Lussenburg     Manager PR, Communicatie & Sponsoring 
M. van Dam    Manager Sport 
A. Bos      Manager Recreatie 
A. van Reedt Dortland   Manager Jeugd 
T. Moesman    Manager Samenwerking FNRS/KNHS 

In 2020 is de volgende bestuurswisseling geweest: 
 
Toegetreden mw. M. van Dam, Manager Sport, als opvolgster van de heer J.W. Koedood 
 

Leden vertrouwenscommissie:  
Mw. I. Eekhof 
Dhr. W.J. de Groot 
Dhr. J.A. Spaan  
Dhr. J. de Vries (reserve) 

Forumleden 
Aaf Bos, portefeuillehouder Recreatiesport 
Wim Grens, portefeuillehouder Eventing  
Jolanda Leonhart, portefeuillehouder Dressuur  
Laura van de Graaf, portefeuillehouder Springen  

De wedstrijdcommissie van de regio bestond per eind 2020 uit:  
Diana Dessing 
Anneke v.d. Klooster 
Sonja de Jong  
Leen Zwart 
Peggy Hoddenbach 
Annika van Buren  
Mandy Lieve 

Jong KNHS Zuid-Holland bestaat uit:  
Anton van Reedt Dortland 
Loïs Mooi 
Arinda Ouwehand  
Beau-Justin Hagenstein 
Yvette Vergeer  
Inez Waalwijk 



Kascommissie: 
De kascommissie bestond uit L. Moesman en P. Oosthoek. Verder was Linette Meijndert reserve lid.  

Ledenvergadering: 
I.v.m. Corona vond pas op 5 oktober 2020 de Voorjaars-ALV plaats en vervolgens op 16 november de 
Najaars-ALV. Beide vergaderingen vonden online plaats, werden goed bezocht en verliepen vlot en 
prettig.  

Voorwoord Arie Hoekstra (voorzitter) 
Toen ik in 2019 voorzitter van de KNHS Regio Zuid-Holland werd, had ik me toch een heel ander 
2020 voorgesteld. Maar wie niet? Corona heeft een enorme impact gehad op de (paarden)wereld. 
Toch hebben we veel zaken geleerd, waar we op een later moment blijvend ons voordeel mee kunnen 
doen. Ik denk daarbij vooral aan zaken in de online hoek. Het vergaderen, bijvoorbeeld, kan sneller en 
efficiënter is gebleken. Dat scheelt reistijd en kosten. Ook de mogelijkheid om Online-proeven te rijden 
hielp om deze Corona-periode door te komen. Voor iedereen? Helaas niet, bijvoorbeeld springen 
bleek toch te lastig in die context. Daar tegenover staat dat we toch behoorlijk wat recreatie-
activiteiten hebben kunnen uitoefenen op en met onze pony’s en paarden. Dus wat dat betreft hopen 
we allemaal dat we snel weer terug naar “normaal” kunnen. Gaat dat ooit nog lukken? Zeker weten! 
Door zaken van eerder en van nu goed te koppelen ligt er straks weer een mooie periode voor ons. 
Kijkend naar ons als bestuur van de KNHS Regio Zuid-Holland, heb ik meerdere goede 
ontwikkelingen gezien in 2020. Vooral het in contact blijven met onze achterban had daarbij prioriteit. 
Dat is goed gelukt. De social media hebben we goed ingezet. Elke manager heeft op haar/zijn manier 
daar een kleiner of groter steentje aan bijgedragen. Jan Willem Koedood heeft ons als manager Sport 
verlaten en is opgevolgd door Mirjam van Dam. Bedankt en succes allebei! Dank ook aan alle 
vrijwilligers in/naast de diverse teams, Foraleden, de Vertrouwens-commissie, gastheren/-vrouwen en 
officials. En last but not least, dank aan alle bestuursleden/managers van de KNHS Regio Zuid-
Holland in 2020. 
 
Op naar een succesvol 2021 met heel veel paardensport-plezier. 
 
Juryzaken en Opleidingen 
Er zijn vanuit Zuid-Holland 5 nieuwe juryleden geslaagd voor de Zilver opleiding en 2 voor de Brons. 
Er zijn dit jaar geen officiële bijscholingen geweest, de KNHS heeft online content beschikbaar gesteld 
die bekeken kan worden door officials. Voor juryleden is de licentietermijn verlengd om iedereen extra 
tijd te geven aan de eisen te voldoen (bijscholing en minimaal aantal keren inzet). 
 
Met betrekking tot de toezichthouders op dressuurwedstrijden is er een onlinecursus beschikbaar 
gesteld welke gevolgd zal moeten worden voor een jurylid als toezichthouder ingezet kan worden. 
Zodra de mogelijkheid er is zal het ROP zo snel mogelijk weer bijscholingen gaan organiseren. 

Wedstrijdzaken 
2020 is begonnen met storm en geëindigd met Corona. Hierdoor zijn er geen KNHS 
kampioenschappen verreden waardoor er geen opsomming van kampioenen gegeven kan worden. 

Zo zijn helaas ook de teamdressuur en de herfstmeeting niet doorgegaan. 
 
Wel hebben we in september 2020 toch Regiokampioenschappen (vrije inschrijving / zonder 
afvaardiging) kunnen organiseren. Dat werd zeker gewaardeerd door de deelnemers. 
 
De leden van de wedstrijdcommissie hebben veel werk verricht achter de schermen en het bestuur 
van de Regio Zuid-Holland wil hen hiervoor hartelijk bedanken. Gelukkig lijkt het tij zich te keren en 
hebben we er weer zin in! 
  
Talentontwikkeling: 
In 2020 kent onze regio één HTC dressuur-aangeslotene (Stal de Kok) en één TTC dressuur en 
springen organisatie/locatie (Rotterdamsche Manège). Er zijn in totaal 8 beloften in 2020 geselecteerd 
uit Zuid-Holland.   
 
Communicatie: 
We begonnen het jaar met 7921 pagina likes voor de Facebook pagina van de regio Zuid-Holland. Per 



1 januari 2021 waren dat er 8604. Hiermee zijn we nog altijd de regio met de meeste fans op onze 
regio pagina en zijn we met 683 nieuwe volgers ook meer gegroeid dan andere regio’s. Het bericht 
over de afgelasting van de regiokampioenschappen paarden heeft met 16.991 weergaven het 
grootste bereik gehad afgelopen jaar.  
 
Facebook 
De Facebookpagina van Jong KNHS Zuid-Holland begon 2020 met 1583 pagina likes. Inmiddels zijn 
dat er 1735.  
 
Instagram 
Aan het begin van 2020 had ons Instagram account 1558 volgers, nu zijn dat er 2492. Er zijn 
afgelopen jaar 203 berichten op het Instagram account geplaatst die samen 23.077 likes en 477 
comments kregen. Het filmpje met de winnaars van het outdoor regiokampioenschap springen had 
met 1.920 weergaven het grootste bereik. Jong KNHS ZH had begin 2020 704 volgers op het 
Instagram account daar zijn nu 705 volgers. 
  
Website 
Afgelopen jaar zijn er 80.096 bezoeken aan onze website gebracht (44% meer dan in 2019). Zij 
bezochten 164,794 pagina’s op onze website. De grootste pieken in bezoeken waren op 14 maart 
(Corona maatregelen aangekondigd) en 26 september (regiokampioenschap) 
Daarvan kwamen 35.515 bezoeken (57,5% meer dan vorig jaar) via Social Media. Tijdens de 
outdoorkampioenschappen hebben we voor de eerste keer live scoring op de website getoond.  
 
Youtube 
Ons YouTube kanaal heeft 40 video’s waarvan 20 nieuwe filmpjes dit jaar. Die zijn afgelopen jaar 
2.345 keer via YouTube bekeken, een stijging van 92% t.o.v. 2019. Het meest bekeken is de online 
huldiging van Indy de Mooij. De webinars, die sinds kerst openstaan zijn ook goed bekeken. 
 
Nieuwsbrief 
Er zijn in 2020 vier nieuwsbrieven uitgestuurd naar de mailadressen van de aangesloten verenigingen, 
FNRS maneges en de mensen die zich via website of Facebookpagina hebben geabonneerd op de 
nieuwsbrief. De nieuwsbrief met de poll over het online proefjes rijden had de hoogste open rate 
(50,6%) 
 
Pers 
Er zijn in 2020 in totaal 8 persberichten verstuurd over de uitslagen van de regiokampioenschappen 
en één over de Teamdressuur. De persberichten zijn meerdere malen doorgeplaatst in regionale 
media. KNHS NL heeft sommige berichten geplaatst op de landelijke KNHS pagina. Er is ook in 
diverse media-aandacht gegeven aan het verbeteren van de ruiterpaden en het geld dat de Provincie 
Zuid-Holland daarvoor beschikbaar stelt. Door het gebrek aan activiteiten hebben we in 2020 minder 
free publicity kunnen behalen.  
 
Corona 
Om onze leden iets te bieden rondom COVID-19 hebben we: 
 

• Een foto actie georganiseerd die heeft geleid tot ruim 600 inzendingen die dagelijks online 
gezet zijn via Facebook en Instagram; 

• 4 webinars georganiseerd die steeds sneller overboekt raakten en ook na afloop (tijdens 
Kerstvakantie) op YouTube goed bekeken zijn; 

• Live scoring op de website geïmplementeerd om de thuisblijvers via de  
website op de hoogte te houden van de resultaten tijdens de outdoor kampioenschappen; 

• Heel veel gecommuniceerd, aparte COVID-19 pagina gemaakt met alle updates;  
• Op ons verzoek is er een app-groep gekomen met alle comms mensen in de verschillende 

regio’s met positief effect op snelheid en eenduidigheid van communiceren; 
• Als ‘regio van de maand’ bij KNHS NL in de spotlights gestaan met Hippische Helden, etc.; 
• Een poll gedaan over online paardrijden die veel respondenten en navolging in andere regio’s 

kreeg. 
 
Jong KNHS 
Voor het Jong KNHS Zuid-Holland was 2020 helaas geen succesvol jaar. We hebben heel hard 



gewerkt om een super 2e editie van de Jong KNHS Zuid-Holland Competitie en de Jong KNHS Zuid-
Holland Horse Experience op te zetten en voor te bereiden. Alles stond klaar en we keken er met zijn 
allen erg naar uit. Door de Corona pandemie kon helaas de Jong KNHS Zuid-Holland Competitie 2020 
en de Jong KNHS  Zuid-Holland Horse Experience 2020 geen doorgang vinden. Het Jong KNHS 
Zuid-Holland bestuur bestaat uit jong volwassenen en door de Corona crisis waren onze levens ook 
erg op zijn kop gezet en zijn wij daardoor ook online niet erg actief geweest. Wij hebben twee 
bestuursleden die zijn afgetreden: Melissa Rook en Lois Mooij. Wij willen hun heel erg bedanken voor 
hun fantastische inzet en toewijding van de afgelopen jaren. Daarnaast hebben wij een nieuw 
bestuurslid die is toegetreden aan ons team: Inez van Waalwijk van Doorn. Het Jong KNHS Zuid-
Holland kijkt ernaar uit om in 2021 weer met een positief en enthousiast gevoel aan de slag te gaan. 
 
Cross Challenge 
De werkgroep van de Cross Challenge bestaat uit Cindy Koster, Beau-Justin Hagenstein, Anton van 
Reedt Dortland en Tim Moesman. Als bedrijven interesse hebben in de Cross Challenge, sturen wij 
informatie en nemen wij contact op. Wij gaan langs en leggen wij het concept uit en wij gaan samen 
met de ondernemers een op maat gemaakt plan maken. Wij bieden hulp aan om het bedrijf te helpen 
in welke vorm deze Cross Challenge wil exploiteren. Als de Cross Challenge wordt geëxploiteerd, kan 
dit bedrijf meedoen met de wisselbekerwedstrijd.  
 
Samenwerking FNRS/KNHS 
In 2020 heeft de manager FNRS/KNHS zich voornamelijk gericht op het communiceren tussen FNRS 
bedrijven, Verenigingen en Regio. Hierbij is een whats app groep opgericht, specifiek voor alle FNRS 
bedrijven in Zuid-Holland waarbij later in 2020 ook de FNRS accountmanagers als beheerders zijn 
toegetreden. Hier wordt snel geschakeld tussen KNHS gerelateerde zaken en FNRS bedrijven. 
Ook is er een werkgroep opgericht met FNRS ondernemers met KNHS verschillende belangen. Denk 
dan aan een manegebedrijf met een vereniging, een manegebedrijf met een grote wedstrijdfunctie, 
een FNRS bedrijf met directe KNHS leden. Elke 2 maanden komt deze groep bij elkaar om positief 
kritisch naar de stand van zaken te kijken. Hierbij worden elk half jaar ook gasten aan tafel 
uitgenodigd van zowel KNHS als FNRS. 
 
Dressuurforum 
De meeste ruiters hebben dit jaar lekker doorgetraind en willen ontzettend graag weer in de 
wedstrijdring verschijnen. Tijdens de vergaderingen van het dressuurforum is veel gesproken over de 
mogelijkheden voor het uitvoeren van de dressuursport in Corona tijd. De enige optie was het online 
opnemen van dressuurproeven, beoordeeld door juryleden. In eerste instantie was het online-
paardrijden voor winstpunten alleen mogelijk voor B tm M2 ruiters. (In maart 2021 werd dit ook 
toegestaan voor Z en ZZ licht ruiters, dus goed nieuws voor de hele breedtesport). Inmiddels is 
besloten dat ZZ zwaar ruiters versneld kunnen promoveren zodra er meetmomenten mogelijk zijn. De 
meetmomenten dressuur zullen blijven. Niet alleen om het aantal reisbewegingen en contacten te 
beperken maar ook om tegemoet te komen aan de veranderende wens van een groep 
wedstrijdruiters. De sport wordt individualistischer, en het "starten en snel naar huis" is aantrekkelijk 
voor sommigen. In de toekomst dus voor ieder wat wils. De meetmomenten zijn een eerste stap, 
hopelijk kunnen daarna echte wedstrijden georganiseerd worden. Toch heerlijk om je dan weer te 
kunnen meten met anderen. 
 
Eventingforum 
In het jaar 2020 zijn alle eventingwedstrijden in onze regio komen te vervallen. Wel is er op diverse 
oefenterreinen getraind. Doordat ook het KNHS-kampioenshap niet doorging, hebben we ook geen 
regioteam kunnen selecteren en uitzenden. Ook zijn er geen regiokampioeschappen gehouden. 
Nieuw op de kalender waren twee Eventingderby’s, beide in de CHIO-piste van het Kralingse Bos. Dat 
hadden mooie evenementen kunnen worden, maar helaas konden deze geen doorgang vinden. 
In het Eventingforum heeft men werk gemaakt van het nog weer verbeteren van de stijlbeoordeling en 
waren een paar pilots gepland wat betreft leeftijdsgebonden wedstrijden. De uitkomsten hiervan zijn 
nog onvoldoende om conclusies te kunnen trekken. Verder zijn de reglementen geüpdate en de 
bepalingen omtrent de crossbouw verduidelijkt. Op de KNHS-site is veel extra informatie 
gepubliceerd, o.a. de Harnachementsgids en een sterk verbeterd Handboek Crossbouw.   
 
 
Springforum 



Het springforum is het afgelopen jaar met diverse zaken bezig geweest. Er loopt een Pilot voor 
jeugdwedstrijden, waarbij niet enkel in categorie maar op indeling per leeftijdscategorie wordt 
gereden. Ivm de wedstrijdstop door Covid-19 zijn er momenteel geen pilots en wordt dit voor 
onbepaalde tijd opgeschort. Verder is besloten is om bij het springen de verliespunten af te schaffen. 
Er is een KNHS Harnachementgids gepubliceerd, waardoor voor iedereen duidelijk is wat wel en niet 
tijdens een wedstrijd qua harnachement gebruikt mag worden. Hiernaast is er een handleiding 
toezicht voorterrein in de maak, deze wordt binnenkort verwacht gereed te zijn. Er is ook gewerkt aan 
een nieuw protocol voor rijstijlrubrieken, die gebruikt kan worden voor zowel FNRS als KNHS 
wedstrijden, om zodoende een doorlopende leerlijn te creëren. Het testen van het rijstijlprotocol zou 
plaatsvinden tijdens de KNHS FNRS springcompetitie, maar door de huidige Covid-19 maatregelen 
zal dit helaas geen doorgang vinden. In de coronaperiode van afgelopen jaar was het tot 1 september 
mogelijk voor organisaties om onder strikte voorwaarden en richtlijnen beoordelings- en 
meetmomenten te organiseren. Dit heeft ertoe geleid dat het springforum enthousiast is geworden om 
ook meetmomenten aan te bieden wanneer de reguliere wedstrijdsport weer mogelijk is. Tenslotte is 
het spring forum bezig met het zoeken naar een model van omvorming van de springsport.  
 

Namens KNHS Regio Zuid-Holland Kim Witvliet, secretaris  


